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1. Opening en agenda 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

Jeroen Goverde en Wout Bello zijn verhinderd. Jeroen Los hoopt vanaf januari weer aanwezig te 

kunnen zijn. 

Hans Roodzand is nieuw in de VBC. Er volgt een voorstelrondje. Hans Roodzand geeft aan dat hij 

vroeger vanuit het hoogheemraadschap bij de VBC zat. Nu is hij met pensioen en neemt hij deel 

vanuit de hengelsportdelegatie. Hij volgt Piet Rol op die vanuit HVZ lid was van de VBC. Piet blijft 

zijn coach. Hans heeft zin om zich in te zetten voor de vis en de visstand.  

 

Er wordt één onderwerp aan de agenda toegevoegd: Karperuitzet. 

 

2. Verslag 30 september 2024 

 

Allereerst de tarieven 

De deelnemers vanuit de hengelsport hebben moeite met de conclusie over de tarieven, zoals die 

in het verslag is opgenomen. Afgesproken wordt dat de tekst wordt gewijzigd in: "Advies: De VBC 

adviseert positief over de nieuwe visrechttarieven van HHNK. Daarbij wordt aandacht gevraagd 

voor het verzachten van de financiële pijn bij de beroepsvisserij."  

 

Er wordt vervolgens wat langer stilgestaan bij de tarievendiscussie. Het gesprek over de 

bijvangstregeling (actie 2024-23) heeft inmiddels plaatsgevonden, maar heeft niet geleid tot een 

goed resultaat. In de VBC-Stuurgroep1, die voorafgaand aan dit overleg met de VBC-commissie 

heeft plaatsgevonden, is afgesproken dat er een vervolgafspraak komt over de bijvangstregeling.  

De deelnemers vanuit de hengelsport menen dat de bijvangst een gesprek is dat ook in de VBC 

moet plaatsvinden. Het zou geen onderdeel moeten zijn van de tarievendiscussie, maar van de 

visplannen. Afspraken over bijvangst zouden maatwerk moeten zijn en visplannen zijn het ideale 

instrument om dit te regelen.  

 

 
1 De VBC-Stuurgroep komt eens per jaar bijeen. In de VBC-stuurgroep hebben zitting: de voorzitters van de 
koepelorganisaties en de portefeuillehouder van het Hoogheemraadschap, samen met de voorzitter en 
secretaris van de VBC-HNK. 

 

Verslag 

Vergadering 

VBC-HNK 

Aanwezig 

Henk Feijen, Sander de Graaf, Peter van der Heijdt, Bart van Iterson, Marcel 

Kok, Lars Nanninga, Hans Roodzand, Rob Veenman, Edith Velema. 

Afwezig 

Wout Bello, Daan Gerssen, Jeroen Goverde, Paul Kooij, Jeroen Los 

Kopie aan 
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Actielijst: 

• De volgende acties zijn gereed en worden verwijderd: 2024-25 (Saskerleidam), 2024-23 

(bijvangstregeling), 2024-22 (uitspraak KvdB), 2024-13 (invasieve exoten uitwerking), 

2024-06 (agendastukken bijtijds toesturen),  

• De volgende acties staan geagendeerd op deze vergadering en worden verwijderd in de 

afsprakenlijst: 2024-26 (vispasseerbaarheid waterbergingen), 2024-24 (visplannen), 2024-

06 (Purmerend).  

• Actie 2023-37 (abonnement VISionair): Dit wordt nu ook voor de laatste leden geregeld. 

• 2024-02 (agenderen): wordt geactualiseerd. Toegevoegd worden: Saskerleidam en 

baggeren Purmerend. 

 

Advieslijst: 

• Advies 2024-3 (Karperuitzet Schermerboezem). HHNK neemt het advies over en gaat 

formeel goedkeuring verlenen. 

• Advies 2024-4 (Tarieven visrecht): wordt aangepast. 

De advieslijst zal in januari weer leeg beginnen. 
 

3. Nieuws en mededelingen 

 

Sportvisserij: 

• De situatie rond de Saskerleidam baart SMWN zorgen. Het gaat om het aanleggen van 

natuurvriendelijke oevers en baggerstort op een paailocatie voor snoekbaars die van 

belang kan zijn voor een grotere regio. Hiervoor is al in 2012 vergunning verleend. Men 

vraagt zich af of die vergunning dan nog geldig is. De aanleg van de natuurvriendelijke 

oevers vormt een onderdeel van een totaalplan met o.a. verdiepen van het 

Alkmaardermeer, het aanpakken van waterplantenoverlast en het betalen van 

werkzaamheden door zandputten te maken. Dit onderwerp komt in januari op de VBC-

agenda en SMWN maakt een memo ter voorbereiding. Focus ligt op de snoekbaars. 

• Naar aanleiding van het visstandonderzoek in Purmerend (actie 2024-06) is er een gesprek 

geweest tussen de gemeente Purmerend en de hengelsportvereniging. Conclusie is dat 

baggeren een cruciale maatregel is om iets te kunnen verbeteren en dat andere 

maatregelen geen zin hebben zolang dit niet wordt aangepakt. De baggerlaag is plaatselijk 

tot 60 cm dik. Er wordt gebaggerd, maar minder dan gehoopt. Dit onderwerp wordt in 

januari geagendeerd en SMWN maakt voor een voorbereidende memo. 

 

Beroepsvisserij: 

• De NHBB wil de intentieovereenkomst tussen HHNK en de NHBB weer gaan oppakken. Het 

staat over twee weken op de agenda van het bestuur van de NHBB en wordt in het 

voorjaar geagendeerd op de algemene ledenvergadering. 

 

Discussie 

SMWN geeft in reactie hierop aan zorgen te hebben over IJsselmeervissers die in Noord-

Holland komen vissen. Rob Veenman beaamt dat er IJsselmeervissers bezig zijn met het 

opkopen van visrechten in ons gebied. De meeste visrechten voor beroepsvissers lopen via 

de NHBB. Daarbij wordt onderscheid gemaakt tussen A- en B-wateren. De visrechten op A-

wateren zijn door vissers zelf ingebracht. Zij hebben het recht om deze zelf te verhandelen. 

De NHBB heef daar weinig grip op. Er is wettelijk geregeld dat het verhandelen van 

huurrechten verboden is, maar dit lijkt niet te gelden voor de schriftelijke toestemmingen 

waarbij de visrechthebbende dezelfde blijft. Het eigenlijke probleem is de zorg om een 

toenemende druk op de visstand door de visserij. Van vissers als Dil en Los is bekend dat 

zij een duurzame visserij voorstaan. Er gaan verhalen rond over IJsselmeervissers die met 

groot materieel een water leegvissen en verhalen over paling met de omvang van een 

potlood die wordt aangeboden in een viswinkel. Het is niet duidelijk in hoeverre dit 
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cowboyverhalen zijn. Als sloten worden leeggevist, dan moet er worden opgetreden door 

de controlerende instantie (RVO, NVWA). De NHBB heeft tien jaar geleden een visie 

gemaakt waarin berekend is dat er economisch ruimte is voor negen fulltime vissers. NHBB 

wil graag met alle partijen in redelijkheid in overleg. 

 

HHNK 

• Wie het nieuws heeft gevolgd weet dat er nog steeds geen oplossing is gevonden voor de 

nieuwe gedragscode Flora- en Faunawet die betrekking heeft op het maaien en baggeren 

van wateren. Binnenkort heeft de Unie van Waterschappen hierover overleg met 

Staatssecretaris van LVVN. Probleem is de uitvoerbaarheid. In ieder geval kan er in januari, 

februari en maart niet gewerkt worden op basis van de nieuwe gedragscode. 

Er is nog veel onduidelijk. Meest spannend voor HHNK is dat we meer begroeiing moeten 

laten staan (25% ipv 10%). HHNK werkt hier al geruime tijd naartoe, maar om geen 

onverantwoorde risico's te nemen moet goed doorgerekend zijn of het watersysteem dat 

aankan. In de meeste gebieden is die analyse nog niet afgerond. Ander probleem is dat 

HHNK bij de Schouw straks strengere eisen stelt dan het onderhoud dat ze zelf uitvoert. 

• Dinoterb: zie de laatste informatie op de website (link) 

• Visserijvrije zones: het landelijke voorstel voor maatwerk van visserijvrije zones ligt nog 'in 

de koelkast' van de staatssecretaris. Ondertussen is in de Tweede Kamer een motie 

aangenomen die voorstelt om geen visserijvrije zones in te stellen voor beroepsvissers 

rondom vismigratievoorzieningen, maar visserijvrije zones op maat te maken. Bij nader 

inzien lijkt er weinig te veranderen. Hopelijk is de motie aanleiding om het 

maatwerkvoorstel voor de visserijvrije zones alsnog op te pakken. 

• Loodvrij vissen: In Brussel is het nog steeds erg stil met betrekking tot aanpak van lood. 

De samenwerkingsovereenkomst met o.a. de waterschappen en de sportvisserij over 

loodvrij vissen loopt dit jaar af. De Unie van Waterschappen streeft naar een nieuwe 

samenwerkingsovereenkomst die minder vrijblijvend is en die ruimte biedt om 

voorwaarden voor loodvrij vissen op te nemen in huurovereenkomsten. Vanuit HHNK willen 

we alvast het signaal afgeven dat het tijd is om vervolgstappen te zetten.  

• Op verzoek van HHNK worden in januari twee punten geagendeerd:  

o Memo vrijliggende visrechten of kaartcorrecties.  

Hierover is 2023 geadviseerd, maar in praktijk blijkt dat de regeling erg strak is 

opgesteld. 

o Onderzoek naar lokkast en uittrek schieraal door RAVON. 

 

 

4. Terugkoppeling VBC-Stuurgroep 

Voorafgaand aan dit overleg van de VBC-Commissie is de VBC-Stuurgroep bijeen geweest.  

Men is akkoord met de begroting en de bijdrage vanuit de koepelorganisaties.  

Vanuit de NHBB is echter wel zorg geuit over de hoogte van de bijdrage, want de VBC vormt een 

substantieel deel van de uitgaven. Het aantal beroepsvissers dat bij de NHBB is aangesloten neemt 

af door vergrijzing. Dit jaar is het ledental gedaald van 24 naar 18. De NHBB heeft geen voorstel 

gedaan om de begroting te veranderen, maar hoopt op begrip. 

 

Jaarverslag/Jaarplan en begroting zijn akkoord en worden afgemaakt. De typefout (Itersons ipv 

Iterson) wordt gecorrigeerd. 

Lars Nanninga geeft aan dat hij de teamdag van 30 september als hoogtepunt heeft ervaren. 

 

5. Vergaderschema 

De VBC-commissie is akkoord met de voorgestelde data op de maandagavond, steeds om 19.30 

uur bij SMWN: 20 januari, 31 maart, 26 mei, 17 november. Ook wordt op 15 september een 

overleg gehouden. Dit zal worden gecombineerd met een uitje en start om 15.00 uur op een nader 

te bepalen locatie. 
  

https://www.hhnk.nl/dinoterb
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6. Vispasseerbaarheid bij waterbergingen 

Naar aanleiding van actie 2024-26 (vispasseerbaarheid bij waterbergingen) vraagt HHNK om meer 

concrete informatie over de problemen. HHNK ziet mogelijkheden om aanpassingen te doen bij het 

aanleggen van nieuwe waterbergingen en bij het programma voor het optimaliseren van de huidige 

waterbergingen. Maar maatregelen moeten nut hebben en een probleem oplossen. De beheerder 

van de waterbergingen treft geen dode vis aan na gebruik van waterbergingen. Dus er zijn twijfels. 

Kortom, zijn er voorbeelden van vissterfte bij waterbergingen? 

• Een buitendijks gebied bij Scharwoude wordt als voorbeeld gegeven. Hier is veel vis 

ingezwommen tijdens hoogwater in het Markermeer. De visambulance heeft het water 

leeggehaald, maar kon een deel van het gebied niet bereiken vanwege het 

(weidevogel)broedseizoen. Dit voorbeeld betreft geen waterberging, dus de vraag blijft 

staan of dit een serieus probleem is in de waterbergingen.  

• Ander voorbeeld is de Wijde Wormer. Daar is na wateroverlast veel dode karper gevonden 

in de waterberging. De gebiedsbeheerder weet ervan. Verwacht wordt dat dit probleem 

meer voorkomt in grote droogmakerijen. Ook lijkt het voor te komen bij de waterberging 

Vliegveld Bergen. De meeste hengelaars komen echter niet in waterbergingen, omdat daar 

geen visrechten voor worden uitgegeven.  

Conclusie is dat HHNK nog niet in actie hoeft te komen. Afgesproken wordt om alert te zijn op dit 

fenomeen. De beste route om knelpunten te melden loopt vis de meldingen van vis-in-nood en 

vissterfte. Op basis van duidelijke en concrete signalen kan HHNK maatregelen nemen via de 

lopende projecten. 

 

7. Visplannen 

De eerste drie visplannen zijn gestart. Het is de vraag hoe de VBC vindt dat het loopt. Wat gaat 

goed, wat kan beter en levert de input voldoende op? Ook in de VBC-Stuurgroep is dit onderwerp 

vanmiddag ter sprake gekomen.  

 

De start van het eerste visplan "Visplan Schagerkogge" ging best vlot, maar vervolgens kwam niet 

alle informatie los waardoor het niet afgerond kan worden. Dat is frustrerend. Ook bij de 

visplannen voor polder Geestmerambacht en polder Oosterdel komt de informatie onvoldoende los. 

Het lijkt alsof de urgentie onvoldoende doordringt en dat er slechts beperkt bereidheid is om 

informatie te leveren. Ook is het nodig dat er wat steviger wordt aangejaagd. SMWN houdt deze 

maand verenigingsavonden waarin het belang van het visplan op de agenda staat. Hopelijk helpt 

dat. De NHBB zal het bovendien bespreken in de bestuursvergadering van eind november. Het 

invullen van het visplan is niet zo ingewikkeld, maar het lijkt nodig dat lokale verenigingen en 

beroepsvissers daarbij actiever geholpen worden. Bart van Iterson en Henk Feijen doen dat voor 

respectievelijk de sport- en de beroepsvisserij. Als optie wordt geopperd dat wellicht een stagiair of 

vrijwilliger kan helpen. Ook wordt gevraagd hoe het ministerie van LVVN erin staat. Bij de oude 

visplannen was er namelijk veel subsidie voor het maken van visplannen. Waarschijnlijk is dat nu 

niet beschikbaar.  

 

8. Karperuitzet 

HHNK kwam ter ore dat er karperuitzet was gepland door een hengelsportvereniging. Dit zou 

gebeuren zonder visplan en zonder toestemming van HHNK. Het is bekend dat dit vaker voorkomt, 

vooral in stedelijk water. Maar in de Waterschapsverordening is bepaald dat uitzet van karper niet 

mag zonder toestemming. HHNK heeft de casus intern besproken en stond klaar om over te gaan 

op handhaving (waarschuwing, dwangsom). Het goede nieuws is dat de betreffende 

hengelsportvereniging heeft afgezien van uitzet. 

Dit voorval is voor HHNK aanleiding om de toestemmingsplicht voor uitzet van karper onder de 

aandacht brengen van hengelsportverenigingen. Vraag aan de VBC is wat daarvoor een goede 

manier is. 

Geadviseerd wordt om het onder de aandacht te brengen via de bestuursnieuwsbrief van SMWN 

aan de hengelsportverenigingen. Eventueel kan het ook in combinatie met de visplannen en 
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berichtgeving over graskarpers uitgespreid over enkele artikelen. Edith Velema en Bart van Iterson 

hebben hier nader contact over.  

 

9. Rondvraag/W.v.t.t.k. 

• Hans Roodzand:  

o Sommige vismigratievoorzieningen staan dicht, zoals de spuisluis van de 

Schermersluis. Actie: Marcel Kok pakt dit op en gaat samen met Hans Roodzand 

naar de vismigratievoorzieningen kijken. 

o Het ATKB heeft onderzoek gedaan in opdracht van de WUR naar de aalstand 

vanwege het Nationaal Aalplan. Het onderzoek bevat vreemde locaties. Zo werd er 

gemonitord in een blokbemaling waar net geschoond was.  

Ook de NHBB heeft hierover veel discussie gehad met de WUR. De locatiekeuze is 

door de WUR 'ad random' gedaan.  

• De habitatdiversiteit in de Schermerboezem-Zuid is achteruit gegaan door steenstort, bv in 

de Nauernasche Vaart, Markervaart, Zaan en bij de Saskerleidam. Daar profiteren 

exotische grondels van. De provincie is hier bezig met steenstort en HHNK met 

dijkversterking. Hoe zit dat? Afgesproken wordt dat dit onderwerp in januari wordt 

geagendeerd. Hans geeft nadere informatie en Jeroen Goverde wordt gevraagd om hierop 

te reageren. 

• Sander de Graaf vraagt naar aanleiding van de bijvangstregeling om de VBC-leden aan de 

voorkant bij de discussie te betrekken. Hij is van mening dat er volop ruimte is om 

bijvangst in de visplannen te regelen en vindt dat een bijvangstregeling niet thuishoort in 

de huurovereenkomst. Rob Veenman vertelt dat de stuurgroep heeft afgesproken dat dat 

er vanuit sport- en beroepsvisserij gezocht wordt naar een gemeenschappelijk standpunt. 

Wens is om in goed overleg tot oplossing te komen. Dan moet het geen Poolse landdag 

worden, maar een klein gezelschap. Het is belangrijk om te vertrouwen dat de voorzitter en 

directeur van SMWN dit gesprek ordentelijk doen. Wellicht helpt een goede voorbereiding. 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2024-31 Twee memo's maken ter voorbereiding op de 

agendapunten Saskerleidam en baggeren 

Purmerend. 

Bart van Iterson 18-11-2024 6-1-2025 

2024-30 Inplannen vergaderingen in 2025 op: 

• 20 januari 

• 31 maart 

• 26 mei 

• 15 september, incl uitje 

• 17 november 

Edith Velema 18-11-2024 gereed 

2024-29 Artikel over o.a. Karperuitzet regelen in 

bestuursnieuwsbrief van SMWN 

Edith Velema en 

Bart van Iterson 

18-11-2024 20-1-

2025 

2024-28 Vismigratievoorzieningen bekijken  

en vervolgacties in gang zetten 

Marcel Kok iom 

Hans Roodzand 

18-11-2024 20-1-

2025 

2024-27 Info opsturen over habitatdiversiteit 

Schermerboezem zuid 

Hans Roodzand 18-11-2024 6-1-2024 

2024-02 Agenderen: 

• Saskerleidam (januari) 

Edith Velema 22-01-2024 n.v.t. 
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• Baggeren Purmerend (januari) 

• Visplannen svz (continu) 

• Vrijliggende visrechten of kaartcorrecties 

(januari) 

• Onderzoek lokkast en uittrek schieraal 

door RAVON (januari) 

• Habitatdiversiteit Schermerboezem zuid 

(januari) 

• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni)  

• Inventarisatie visrelevante projecten 

HHNK jaarlijks agenderen (juni) 

• Presentatie gebiedsbeheerplannen HHNK 

(2025) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

update t/m 

18-11-2024 

2023-37 Gratis abonnement op VISionair voor VBC-

leden regelen. 

Bart van Iterson 13-11-2023 Septemb

er 2024 

Advieslijst 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies 2024-1 Advies aan de sportvissers is om voor nieuwe VBC-

vertegenwoordigers niet alleen regionaal te kijken, 

maar ook te zoeken in de belangengroepen van 

karpervissers, wedstrijdvissers en vliegvissers. 

SMWN 22-01-2024 

Advies 2024-2 Positief advies over het Uitwerkingskader visstand, het 

nieuwe format voor de visplannen en de toelichting 

daarop. 

Daarbij adviseert de VBC om als eerste te starten met 

visplannen in de volgende KRW-gebieden: Polder 

Oosterdel, polder Geestmerambacht en polders 

Schagerkogge. 

HHNK 22-01-2024 

Advies 2024-3 Positief advies over het verzoek tot uitzet van 

spiegelkarper in de Schermerboezem, conform de 

memo "Uitwerking continuering SpiegelKarperProject 

Schermerboezem" dd. 24 september van Sportvisserij 

MidWest Nederland 

HHNK 30-09-2024 

Advies 2024-4 De VBC adviseert positief over de nieuwe 

visrechttarieven van HHNK. Daarbij wordt aandacht 

gevraagd voor het verzachten van de financiële pijn 

bij de beroepsvisserij. 

HHNK 30-09-2024 

 


